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  Protokół nr 10/2025 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się w środę 19 lutego 2025 r.  

w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 11 członków ww. komisji. Nieobecny Radny Teodor Stępa. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik  
2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka 
3. Monika Szymczak Komendant Powiatowy Policji w Śremie w Śremie. 
4. Piotr Nowacki Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Śremie 
5. Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie.  
6. Karolina Gałuszka Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie. 

 
Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła posiedzenie Komisji o godz. 9.30. Powitała 
zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności stwierdziła 
wymagane quorum.  
 
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Komendanta 
Powiatowego Policji w Śremie z działalności i informacji o stanie porządku i 
bezpieczeństwa publicznego oraz określenia przez Radę Powiatu w Śremie 
zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego istotnych dla wspólnoty 
samorządowej. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania w 
zakresie zarządzania drogą powiatową 4072P. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2025 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2025 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na działalność 
Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2025 roku w części nieobjętej 
finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Ad 2. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 9 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 9/2025 
z dnia 30 stycznia 2025 r. został przyjęty (11 głosów za). 
 

Ad 3.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Komendanta Powiatowego Policji w Śremie z działalności i informacji o stanie porządku i 
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bezpieczeństwa publicznego oraz określenia przez Radę Powiatu w Śremie zagrożeń 
bezpieczeństwa i porządku publicznego istotnych dla wspólnoty samorządowej. 
 
Monika Szymczak Komendant Powiatowy Policji w Śremie w Śremie przedstawiła 
sprawozdanie. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (11 głosów za) projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania Komendanta Powiatowego Policji w Śremie z działalności i informacji o 

stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz określenia przez Radę Powiatu w 

Śremie zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego istotnych dla wspólnoty 

samorządowej. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 4.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania 

w zakresie zarządzania drogą powiatową 4072P. 

 

Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie przedstawił projekt 
uchwały. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner zapytał w jakim zakresie nastąpi to przejęcie, ponieważ to jest bardzo 
enigmatyczne zagadnienie. Czy to jest przejęcie całej drogi, czy terenów na których ma 
powstać ścieżka rowerowa, czy to jest przejęcie na okres czasowy, czy na stałe.  
 
Dominik Różycki odpowiedział, że to jest przejęcie na okres czasowy. Na wykonanie 
dokumentacji oraz wybudowanie tej ścieżki rowerowej. Szczegóły związane z tym 
zadaniem będą zawarte w porozumieniu, które będzie sporządzone pomiędzy powiatem, a 
gminą Śrem.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że porozumienie będzie regulowało 
również kwestię utrzymania bieżącego tej ścieżki, która będzie pozostawać po stronie 
gminy.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (11 głosów za,) projekt uchwały w sprawie w sprawie w 

sprawie powierzenia gminie Śrem zadania w zakresie zarządzania drogą powiatową 

4072P.Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście    do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2025 
rok. 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie (11 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2025 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2025 rok. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały. Dodała, że w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej zostały zapisane wszystkie zmiany, które wynikają ze zmiany 
budżetu. Dodatkowo w załączniku nr 2 w ramach przedsięwzięć dokonujemy zmian, w 
przedsięwzięciu pod nazwą świadczenie usług psychologicznych dla Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie. Gdzie następuje zwiększenie nakładów, w 2025 roku 
o kwotę 9.991,26 zł. W tym momencie nakłady w 2025 roku będą wynosiły 98.191,26 zł 
oraz dokonujemy zmiany limitu na to przedsięwzięcie realizowane w latach 2024-2025, w 
związku z urealnieniem do wykonania roku 2024 i po tych zmianach łączne nakłady na to 
przedsięwzięcie będą wynosiły 153.657,88 zł.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (11 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 
Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2025 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu.  
 
Ad 7.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na działalność 

Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2025 roku w części nieobjętej finansowaniem z 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Karolina Gałuszka Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie 
przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Wojciech Zajler zapytał jaki jest koszt całkowity najmu. 
 
Karolina Gałuszka odpowiedziała, że na ten rok jest to kwota 42.171,20 zł.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik dodała, że czynsz płatny będzie od maja br. 
 
Karolina Gałuszka odpowiedziała, że były prowadzone negocjacje. Ponadto ten lokal 
wymaga remontu i bardzo dużych środków finansowych żeby go przygotować do 
prowadzenia Warsztatów Terapii Zajęciowej. Czyli te pomieszczenia muszą zostać 
podzielone, zaplanowano 4 pracownie, będą toalety. Wszystkie pomieszczenia muszą być 
dostosowane do potrzeb osób z niepełnosprawnością. To są naprawdę bardzo duże 
pieniądze. Spółdzielnia Mieszkaniowa prowadziła negocjacje z powiatem i w taki sposób 
wynegocjowano kwotę, która jest zapewne niższa niż byłaby na rynku dla innego chętnego.  
 
Radny Wojciech Świdurski powiedział, że jest pod ogromnym wrażeniem i chciałby 
podziękować wszystkim osobom zaangażowanym w tę sprawę, aby przenieść WTZ ze 
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szpitala, w którym są potrzebne wolne pomieszczenia. Znalezienie lokum nie było proste. 
Dlatego cieszy się, że to się udało, ponieważ inicjatywa jest godna pochwały, bardzo 
potrzebna i WTZ będą mogły nadal funkcjonować. Wiadomo, że jest to wydatek ze strony 
Powiatu Śremskiego, ale po to jesteśmy, aby ludziom z niepełnosprawnościami pomagać. 
Dlatego przeznaczenie pieniędzy na ten cel jest jak najbardziej wskazane i będzie głosował 
za podjęciem tej uchwały.  
 
Karolina Gałuszka powiedziała, że każda zmiana jest trudna i to nie była łatwa decyzja, 
żeby przenieść te warsztaty. Natomiast teraz pani Kierownik WTZ twierdzi, że to będzie 
bardzo dobra zmiana, gdyż jest bardzo dogodna lokalizacja na parterze, blisko do parku, 
jeziora, gdzie jest sprzęt do ćwiczeń. Uczestnicy warsztatów będą mogli brać udział 
również, w zajęciach z seniorami. W związku z tym jest zdecydowanie dużo plusów. 
 
Radny Emil Majsner powiedział, że bardzo popiera działania związane ze zmianą 
lokalizacji WTZ. Zapytał czy podniesienie tej kwoty nie naruszy dyscypliny programu 
ostrożnościowego. Ponadto zapytał czy powiat stać na wydatkowanie dodatkowych 
środków. Zapytał również co powstanie, w miejscu gdzie do tej pory znajdowały się WTZ.  
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że w programie postępowania ostrożnościowego 
nic się nie zmieni, niczego nie naruszamy, ponieważ płynność finansowa powiatu jest 
zagwarantowana. Kwota 42.171,20 zł nie zakłóci finansów powiatu na ten rok.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że ta umowa była negocjowana ze 
Spółdzielnią Mieszkaniową w Śremie tak jak mówiła pani Kierownik. Ważne jest jednak to, 
że zostanie ona zawarta na 10 lat bez możliwości wypowiedzenia. Chyba, że warsztaty 
będą prowadziły działalność niezgodnie z przeznaczeniem najmu. Taki warunek musiał 
być, ponieważ powiat nie po to ponosi środki na adaptacje pomieszczeń, aby była 
możliwość wypowiedzenia umowy.  
 
Starosta Śremski Piotr Ruta powiedział, że już wspominaliśmy o bardzo szerokich 
planach szpitala i prawdopodobnie powstanie tam chemioterapia. Tylko to nie jest pewne. 
Może okazać się, że inny oddział zostanie tam przeniesiony. Na ten moment jesteśmy w 
fazie projektowania. 
 
Wicestarosta Zenon Jahns powiedział, że mówimy o wydatku w kwocie 40.000 zł 
zwiększającym czynsz, a umyka uwadze cały remont, modernizacja pomieszczeń, o 
których mówiła pani Kierownik gdzie poniesiemy koszty kilkunastu tysięcy zł żeby ten lokal 
przystosować.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że jest to koszt ok.650.000 zł łącznie 
z dokumentacją projektową, nadzorem. Takie środki zostały zaplanowane w budżecie 
powiatu. W jednym pomieszczeniu muszą powstać 4 pracownie plus zaplecze socjalne co 
generuje duże nakłady finansowe. 
 
Wicestarosta Zenon Jahns powiedział, że dlatego w tych negocjacjach ze Spółdzielnią 
Mieszkaniową ten argument był podnoszony, że tam są duże nakłady i jest to wiarygodny 
klient. 
 
 Radna Beata Sarnowska-Czajka zapytała ile osób bierze udział w tych warsztatach. 
 
Karolina Gałuszka odpowiedziała, że 40 osób, gdyż jest to uwarunkowane liczbą 
pracowni. Dlatego, że w każdej pracowni może być 10 osób. Gdyby było więcej pracowni 
może być więcej osób. Dodała, że są chętne osoby zapisane na listę rezerwową. Jednak 
zaplanowano, w tym lokalu 4 pracownie.  W latach 2023-2024 uczestniczyliśmy jako powiat 
w zadaniu wyrównywania różnic między regionami, kiedy WTZ otrzymał środki na zakup 
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kontenerów, w ramach których mają tam też powstać pracownie. W związku z tym 
przeniesieniem WTZ na ul. Chłapowskiego pojawił się pomysł, aby te kontenery również 
przenieść. Z uwagi na to, że trudno prowadzić WTZ, które są zlokalizowane w dwóch 
miejscach. Poinformowała, że te kontenery wyglądają bardzo dobrze i zostaną 
przeniesione blisko Klubu Relax. Dzięki czemu powstaną dwie dodatkowe pracownie.  
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że dokładnie przy klubie, ponieważ 
tam powiat posiada działkę, na której można je umieścić.  
 
Wicestarosta Zenon Jahns powiedział, że chciałby się odnieść do chemioterapii, o której 
mówił pan Radny. Nie wiadomo jak to wyjdzie gdyż laryngologia zostanie przeniesiona, w 
miejsce obecnej pediatrii. Dlatego, że odział laryngologiczny jest mniejszy od dziecięcego, 
a wchodząc do sieci onkologicznej należy zabezpieczyć na laryngologii więcej łóżek, 
ponieważ będzie więcej przeprowadzanych zabiegów. Natomiast oddział neurologiczny jest 
przepełniony z uwagi na to, że szpital w Lesznie zamknął ten oddział. Więc przed nami są 
te wszystkie decyzje, które w przeciągu 3 miesięcy zostaną podjęte.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (11 głosów za) projekt uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji na działalność Warsztatu Terapii Zajęciowej w Śremie w 2025 roku w części 
nieobjętej finansowaniem z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Ad 8.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad?  
 
Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek 
zamknęła obrady Komisji o godz. 958.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


